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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. I stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg 
 
Spørgsmål ”Vil ministeren redegøre for status for forhandlingerne om land-
distriktsmidlerne og for regeringens holdning til muligheden for at overføre 
op til 20 pct. af den direkte landbrugsstøtte til landdistriktsmidlerne?” 
      
 

Svar 
 

Miljøministerens tale 
 

Åbent samråd 8. november 2006, landdistriktsprogrammet 

 
Landdistriktsprogrammet og miljøindsatsen 
 

Vi står i de kommende år over for store opgaver med at 
implementere EU's vandrammedirektiv og habitatsdirektiv. 
Kommissionen har peget på landdistriktsmidler som en 
velegnet finansieringskilde til gennemførelsen af disse di-
rektiver. Dette har kommissionen gjort i en meddelelse fra 
2004 om finansiering af Natura 2000, og præamblen til 
landdistriktsforordningen for 2007-2013. 
 
Det er derfor særdeles fornuftigt at vi hjemtager alle EU 
midler i den nye periode for landdistriktsprogrammet. 
 
Et udvalg under ledelse af Finansministeriet og med delta-
gelse af både Fødevareministeriet og Miljøministeriet er for 
tiden i gang med at analysere de mest effektive virkemidler 
for at opfylde direktivforpligtelserne. Arbejdet forventes af-
sluttet i løbet af 2007.02.16 
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I 2009 er vi i gang med at lave indsatsplaner efter de to di-
rektiver. Det giver derfor rigtig god mening, at vi lægger 
hovedindsatsen i landdistriktsprogrammet fra 2009 og 
frem. 
 
I de kommende to år fortsætter vi en række af de aktivite-
ter, der allerede er igangsat i den nuværende periode 
2000-2006, men den endelig finpudsning af det nye landdi-
striktsprogram arbejder vi stadig med. 
      
 


